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Protokoll

Bromma stadsdelsförvaltnings råd för 
funktionshinderfrågor

Närvarande:

Ledamöter:
Ingmarie Matsson (RTP/HSO) 
Jan Klingström (DHR) ordförande
Magnus Lindmark (SRF)
Torbjörn Dacke (FUB/HSO) 

Tjänstemän:
Magnus Borgsten, Avdelningschef Socialtjänst och Fritid
Frida Samuelsson, sekreterare

Frånvarande: 
Jesper Strömgren (Neuro/HSO)
Gull-Britt Lindahl (SDF/HSO)
Jesper Kihlberg (RSMH/HSO)
Mikael Bohlin, Verksamhetscontroller

Gäst: 
Myndigheten för digital tillgänglighet (DIGG) – presentation om 
deras arbete med webbtillgänglighet. 

Tidpunkt:
2020-06-09  kl.14.30

Plats:
Delvis digitalt via Skype och delvis fysiskt på Gustavslundsvägen 
151 G, lokal Brommasalen

Protokoll justeras 10 juni 2020.

…………………                                     …………………….
Jan Klingström Ingmarie Matsson
Ordförande Justerare
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1. Godkännande av dagordning
Dagordningen godkänns. 

2. Val av justerare
Ingmarie Matsson utses att justera protokollet jämte ordförande.

3. Föregående protokoll
Föregående protokoll läggs till handlingarna. 

4. Rapport från rådet
Inget att rapportera. 
Återkoppling från ledamot om tidigare fråga som rådet lyft 
gällande gråsuggor vid Brommaplan. Rådet har fått återkoppling 
av verksamhetscontroller inom lokal- och parkenheten att det 
tagits upp vid möte och att gråsuggorna nu ska tas bort. Rådet 
tackar för snabbt hanterat. 

5. Rapport från förvaltningen
Förvaltningen berörs fortsatt av pandemin. Inga fall av Covid -
19 i socialtjänstens boenden för närvarande. Daglig verksamhet 
har öppnats igen sedan förra veckan. Sommarplanering pågår i 
verksamheter för att identifiera risker under sommaren och vidta 
åtgärder samt för att säkerställa rätt bemanning. 
Fråga lyfts från rådet om hur det har gått att brukare är hemma 
på grund av stängda dagliga verksamheter. Förvaltningen svarar 
att personal för daglig verksamhet har mött upp brukare vid 
behov för promenad/aktivitet. 

6. Nämndärenden 
Nämndärenden som inte beskrivs nedan hade rådet inga 
synpunkter kring. 

Punkt 3 – Yttrande över revisionens årsrapport 2019
Bristande trygghet i boenden och upplevelsen av diskriminering. 
Vad beror resultaten på? Förvaltningen svarar att det till viss del 
handlar om svårigheter att förstå frågorna. Enheten för 
personligt stöd arbetar aktivt för att öka tryggheten i boenden 
samt för att förbereda brukare inför kommande 
brukarundersökningar för att öka förståelsen för frågorna som 
ställs. 
Rådet lyfter att de önskar att förvaltningen är tydliga och skarpa 
kring att det ska byggas fler bostäder med särskild service i 
områden med nyproduktion, inte bara önskar. 
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Rådet lyfter synpunkt om brukarundersökningen som även lyfts 
tidigare år, gällande exempelvis hemtjänst. De är ibland 
svåröverskådliga och innefattar många frågor och ibland fyller 
hemtjänsten i åtgärder vilket kan resultera i förvridna svar. 
Rådet undrar hur undersökningen går till och om det kommit till 
ändringar utifrån tidigare synpunkter. Förvaltningen ska 
återkomma med svar och sammanfatta info kring dessa 
brukarundersökningar. 

Punkt 6 – Stockholms stads program för att motverka hemlöshet
Rådet lyfter att det inte nämns kring personer med 
funktionsnedsättning i programmet. Rådet önskar att det i 
programmet framöver skulle presenteras ett tydligare perspektiv 
och fördjupning kring personer med funktionsnedsättning i 
hemlöshet. 
Förvaltningen lyfter att det finns information om kartläggning 
kring hemlöshet som man kan läsa vid intresse. 

Punkt 7 - Frivillig resursgrupp
Rådet är positiva till att vikten av funktionshinderperspektivet 
lyfts i synpunkterna. 
Rådet delar uppfattningen att det är viktigt att stärka arbetet och 
vill att detta görs proaktivt och inte att man inväntar att krisen 
inträffar. 

Punkt 17 – Sommarjobb 
Fråga lyfts om justeringar kring sommarjobb. Kort information 
från förvaltningen kring hur förvaltningen hanterat platser inom 
sommarjobb i och med pandemin. Fråga lyfts om man förberett 
platser för ungdomar med funktionsnedsättning som 
förvaltningen ska återkomma kring. 

7. Inkomna och utgående skrivelser
Inga inkomna och utgående skrivelser. 

8. Krishändelser och stöd till personer med funktionsnedsättning i 
Bromma 

9. Övriga frågor
Myndigheten för digital tillgänglighet (DIGG) – presentation 
om deras arbete med webbtillgänglighet:

Rådet lyfter därefter att det är bra att man ökar digitala 
tillgängligheten men för personer med intellektuell 
funktionsnedsättning kan det skapa svårigheter. Det är av 
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vikt att man behåller de analoga alternativen ett tag till, 
upplevelsen är att de analoga alternativen begränsas i och 
med ökad digitalisering.  
DIGG svarar att det alltid kommer behöva finnas alternativ, 
vi kan inte enbart erbjuda digitala vägar. Det kommer alltid 
finnas de som inte kan tillgodogöra sig de nya vägarna av 
olika skäl. Målgruppen inom kognitiva 
funktionsnedsättningar lyfts inte fram i föreskrifterna. Det 
ligger inte inom lagen och DIGGs uppdrag att se till att t ex 
e-legitimation utvecklas så det fungerar för personer i behov 
av hjälp av andra att hantera ärenden, även om myndigheten 
(DIGG) kan verka för det och identifierar sådana 
förbättringsområden. 

Det lyfts kring svårigheter för personer med nedsatt kognitiv 
förmåga att tillgodogöra sig via digitala sätt. 
DIGG svarar att det är svårt att bedöma hur digitala platser 
ska anpassas efter kognitiva funktionsnedsättningar. Dessa 
funktionsnedsättningar varierar i stor grad och det är därför 
svårt att ha en lösning på hur något ska anpassas och hur 
myndigheten då skulle kontrollera detta. 

Många förutsätter att man kan hantera digitala hjälpmedel, 
vilket inte gäller för alla. 

10.  Åtgärdslista

- Information om trygghetsundersökning avseende 
resultaten i Bromma samt arbetet därefter.

- Förslag att bjuda in representanter för äldreomsorgen 
till ett råd med fokus på hur de jobbar med 
funktionshinderfrågor. Äldreomsorgen är bokade till 
rådets möte i november. 

- Dialog kring förvaltningens syn på rådets roll.
Stadsdelsdirektör är bokad till rådets möte i september. 
Besök från nämndens ordförande och vice ordförande är 
bokat till oktober. 

- Krishändelsehantering.
- Information från förvaltningen om 

brukarundersökningen
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- Information från förvaltningen om sommarjobb för 
ungdomar med funktionsnedsättningar.

11.  Nästa möte: Tisdag den 18 augusti 2020, lokal 
Brommasalen. Parkingenjör Åsa Otteklint gästar rådets möte. 

Ordförande tackade alla närvarande och avslutade mötet.
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